
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 282 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 30. marts 2023. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Louise Brown (LA). 

 

Spørgsmål nr. 282:  

”Vil ministeren forklare, hvorfor en forlængelse af behandlingsgarantien til 60 dage, 

som jo medfører, at patienter, som ville være blive behandlet i det private, nu skal 

behandles i det offentlige, vil bidrage til at løse kapacitetsproblemer i det offentlige?” 

 

Svar: 

Regeringen har ingen ambition om, at patienter skal vente længere tid på behandling. 

Formålet med den samlede akutplan, hvor lovforslaget er ét ud af 16 initiativer, er at 

få normaliseret ventelisterne og lette presset på sygehusene.  

 

Specifikt giver lovforslaget regionerne bedre mulighed for at kunne prioritere og 

planlægge i deres arbejdstilrettelæggelse. Regeringen foreslår dette, fordi sundheds-

væsenet er ekstra presset.  

 

Endelig vil jeg gerne slå fast, at lovforslaget ikke handler om, at kapaciteten på de pri-

vathospitaler ikke skal udnyttes. Fx forventes der forsat en særlig høj privat aktivitet i 

2023 i omegnen af 2022-niveau. Den samlede akutplan handler om at sikre, at vi 

både bruger kapaciteten på de private sygehuse og de offentlige bedst muligt, så flest 

mulige patienter kan blive behandlet, og så vi kan få normaliseret ventelisterne.  
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